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Vreme însoritã

ã propun sã vorbim  despre oamenii importanþi ºi despre
cum  devin oamenii importanþi. Între un om important ºi
costumul pe care îl poartã este o legãturã unicã. Însã aºa

cum oamenii importanþi sunt de douã categorii (oameni cu
adevãrat importanþi ºi oameni promovaþi la rangul de “important”),
tot în douã feluri îºi poartã ei costumele. Un om cu adevãrat
important (ºi nu mã refer aici doar la funcþia de conducere pe
care, vremelnic, o poate deþine, ci la intelect, la moralitate, la
grad de culturã etc.) îºi poartã costumul cu o prestanþã aparte.
Un om important poate sã parã cã poartã cel mai fin caºmir pe el,
deºi, poate cã nu are decât o jachetã jerpelitã pe la coate. Pe de
altã parte, un om devenit important (ºi aici mã refer doar la funcþie!)
pare încorsetat în propriul costum. Nu se simte bine, îl jeneazã
gulerul prea strâns în jurul gâtului, îl taie linia pantalonilor ºi se
încurcã în butonii de la cãmaºã. Pe aceºtia din urmã, mai degrabã...
îi poartã costumul pe ei decât ei, costumul!

Cu ceva timp în urmã, am avut un schimb de replici ceva mai
dur cu unul dintre oamenii importanþi ai urbei noastre. Respectivul
a debitat tot felul de înþelepciuni faþã de care aghiotanþii au dat
din coadã ºi faþã de care cei vizaþi s-au simþit jigniþi. Vãzând cã
a supãrat, la sfârºit, omul important, strâns fedeleº în costumul
sãu nou, a spus cã a glumit niþel ºi cã n-ar trebui sã fie nici un
bai! Omul acesta important a uitat însã un lucru: faptul cã este un
om important ar trebui sã îi creeze ºi conºtiinþa responsabilitãþii
propriilor declaraþii. Cã ce spune un om important este luat în
serios de ceilalþi ºi cã trebuie sã fie foarte atent la contextul în
care rosteºte cuvintele, nu sã deschidã gura dupã care sã se
ascundã în spatele propriului costum... Joi searã, la ºedinþa CL,
am vãzut foarte mulþi oameni, dar puþini importanþi. Toþi, la costum.
Am vãzut domni ºi doamne care votau jenaþi, uitându-se în pãmânt,
de parcã nu ei s-ar fi aflat la masa de ºedinþe, ci alþii. Am fost
martorã la cum un om important, care pânã acum ºi-a purtat cu
demnitate costumul, s-a lãsat purtat de costum, mai precis de
mâneca dreaptã a sacoului care se ridica, invariabil, în momentul
votului. Mi s-a mai explicat, de un alt om important, îmbrãcat ºi el
în costum, cã “ei” nu au nimic de a face cu schimbarea directorului
Teatrului Dramatic, iniþiatã de “ceilalþi”.  Pe un ton de semiscuzã
omul a încercat sã se detaºeze de ceea ce tocmai votase!

Ideea legãturii dintre oamenii importanþi ºi costumele purtate
(sau care îi poartã, dupã caz) mi-a venit realizând cã la Galaþi
încã mai este Festivalul Naþional de Comedie. Un festival devenit
tradiþie ºi totuºi atât de diferit de cele de pânã acum! Un festival
în care costumele se schimbã la scenã deschisã, unde mãºtile
picã, însã nu pentru a arãta obrazul curat, ci pentru a dezvãlui o
altã mascã, mai transpiratã decât cea de dinainte. Un festival în
care vorbele au dublu înþeles, în care aluziile se fac fãrã perdea
ºi în care cei vizaþi râd deopotrivã cu restul publicului, fãcându-
se cã nu înþeleg. Un festival în care spectatorii poartã mai multe
costume decât actorii de pe scenã! Un festival în care politicienii
sunt actorii, iar actorii, spectatorii. Un festival de comedie în
care se mimeazã inteligenþa, se ia în râs profesionalismul ºi se
afiºeazã nesimþirea. Un festival în care comedia provoacã râsul
isteric, în care replicile din piese sunt înlocuite cu cele din viaþã,
în care se moare (în hohote) de râs... Dar, domnilor ce purtaþi
costume, sau cei care vã lãsaþi purtaþi de costume, festivalul de
comedie se apropie de final. Aºa cã ar fi cazul sã vã atârnaþi în
cui costumele, sã vã daþi jos mãºtile ºi sã vã ºtergeþi machiajul
de pe faþã!

Costume
ºi mãºti

ªirul celor care aleg sã-ºi încheie
socotelile cu viaþa pare sã fie nesfârºit.
Aproape zilnic, medicii ºi asistentele de
la Ambulanþã, de la Unitatea de Primiri
Urgenþe, de la Reanimarea Spitalului de
Urgenþã ºi de la Psihiatrie se confruntã
cu consecinþele gesturilor necugetate
ale sinucigaºilor. Fiecare asemenea caz
este un pariu cu viaþa, pe care, din
fericire, de cele mai multe ori,
profesioniºtii medicinei de urgenþã îl
câºtigã.

Aºa cum s-a întâmplat ºi cu ultimele
douã cazuri. Graþie eforturilor medicilor
ele au putut fi înregistrate ca tentative
de suicid ºi nu drept cazuri de suicid.

G.I. are 31 de ani ºi o mare greutate
pe suflet despre care nu vrea sã
vorbeascã. Într-un moment de disperare
sau de inconºtienþã, a bãut o substanþã
otrãvitoare, neprecizatã încã de
examenul toxicologic. Pentru cã
produsul chimic ingerat nu l-a ucis
instantaneu, aºa cum a sperat, câteva

minute mai târziu a încercat sã se
spânzure. Dar tot n-a reuºit sã-ºi ia
zilele. ªi dacã este încã în viaþã, asta
nu se datoreazã unor similitudini cu
faimosul Rasputin, ci strãdaniei
medicilor.

Un alt tânãr, mult mai tânãr..., A.C. în
vârstã de 19 ani, a înghiþit un pumn de
medicamente (probabil Fenobarbital).
Ieri se afla ºi el la Reanimare, stabil, dar
cufundat într-un somn profund.

MARIUS M.

DE LA URGENÞEDE LA URGENÞEDE LA URGENÞEDE LA URGENÞEDE LA URGENÞE

N-au fost lãsaþi
sã moarã
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BAZÃ DE AGREMENT
Europa, vecinã cu Galaþiul

“COMPLOT”
româno-ucrainean

antibraconaj FESTIVALUL
Naþional de Comedie

“Oratorii
pisicilor
turbate” -
un
spectacol
“rãu”

Atenþie,
vine
Dinamo!

FOTBAL

Astãzi  Oþelul va primi replica
echipei Dinamo Bucureºti,
campioana en-titre a þãrii ºi
deþinãtoarea “Cupei României”.
Partida se va disputa de la ora
14.00, pe Stadionul “Dunãrea”.
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SC APATERM SA anunþã
consumatorii din  municipiul
Galaþi cã, urmare a îndeplinirii
condiþiilor legale obligatorii
prevãzute (înregistrarea timp de
trei zile consecutiv în intervalul
orar 18,00-6,00 a unor valori
medii ale temperaturii aerului
exterior sub +10 grade C),
începând de astãzi începe
furnizarea energiei termice pentru
încãlzire, prin efectuarea probelor
la cald.

Vremea se va înrãutãþi, începând
de astãzi, urmând sã se înregistreze
o scãdere accentuatã a tempe-
raturii, precipitaþii mixte ºi însemnate
cantitativ, a atenþionat Administraþia
Naþioalã de Meteorologie. Potrivit
atenþ ionãr i i ,  t ransmise tuturor

prefecturilor din  þarã, de astãzi,
vremea se va rãci începând din nord-
vest ,  temperatur i le scãzute
cuprinzând treptat toate zonele þãrii.

În zilele de duminicã, luni ºi marþi,
cantitãþile de apã vor fi însemnate
(20-25 de litri pe metrul patrat în 24

de ore) în sud-vestul ºi sudul þãrii.
în Maramureº, Criºana, Banat ºi
nordul  Transi lvaniei ,  t recãtor
precipitaþiile vor fi ºi sub formã de
lapoviþã. La munte va ninge ºi vântul
va prezenta intensificãri. Pentru
Dobrogea, rãcirea va fi mai puþin

ÎN URMÃTOARELE ZILE

Vremea se înrãutãþeºte
semnificativã, vremea rãmânând
normalã termic. Ploile vor începe din
cursul  ser i i  de duminicã,  iar
cantitãþile de apã vor totaliza izolat
15-20 l/mp în 24 de ore. Vor fi
intensificãri ale vântului, cu viteze
de pânã la 50-55 km/h.

(MEDIAFAX)

UN PUªTI
DE 13 ANI
a dispãrut

CINCI
MINORI
au nevoie
de ajutor

TOAMNA
la Brateº
Mioara Velicu
vine la Tuluceºti

SÃPTÃMÂNA
Studenþilor
Gãlãþeni
ªapte zile
fãrã altã politicã
decât studenþia
ºi cultura

MOªII
de toamnã
Astãzi, în prima
sâmbãtã din
noiembrie

A FURAT
tocurile de geam
de la bloc

DIALOGUL
surzilor la
Consiliul Local
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Aleºii locali
nu au înþeles
limbajul
artiºtilor RE
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� Prefectul a atacat în contencios
ºedinþa Consiliului Local de joi
� Artiºtii Dramaticului vor face
grevã japonezã
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Campanie
de jurnal

La o întrunire cu investitorii
stră ini, Traian Băsescu a
confundat cuvântul englezesc
Kitchen (bucătărie) cu chicken
(găină). Aşa-s bărbaţii. Când au
de-aface cu bucătăria li se face
pielea de găină.

 Ministrul integrarii şi-a
amenajat biroul după regulile Feng
Shui. Că cică Feng Shuiu exclude
dreptu.  Problemă dandana
Băsescu ş i-a pierdut
jacheta-etalon de campanie. De
fapt, problema e pentru pesedişti.
Dacă Băsescu nu are jachetă, cum
să-l mai iei de guler?

 Băsescu despre Văcăroiu:
Nea Nicu e un vecin bun şi nu bea.
Băsescu, nene, consecvent.
Dărâmă orice mit pesedist. 
Poliţiştii din Ploieşti au prins un
senator care oprise pe centură, la
fetiţe. Ni la el, de când cu campania
s-a dat cu erectoratu.  Presa de
investigaţie a găbjit un dosar gros,
care demonstrează că de la buget
au plecat cam mulţi bani pentru
localităţile în care niscai demnitari
au văzut lumina zilei. Mă întreb
ce-ar fi fost dacă o jumătate de
guvern s-ar fi născut la Paris şi
cealaltă jumătate ar fi rămas la
Moscova?!  Ion Iliescu s-a supărat
pe primii zece bogaţi ai planetei,
care totalizează o avere cât 140
de ţări. Singura problema e că, uite,
Bill Gates poa să povestească
procedura prin care a câştigat
primul miliard de dolari, da Ion Iliescu
s-ar putea să nu-şi dea seama cum
va pierde ultimul million de voturi.

 Imediat după vizita de la Galaţi,
s-a anunţat că premierul a plecat
în Germania şi nemţii tare s-au mai
bucurat, ca de fiecare dată când
ajung români la ei au un venit
consistent.  Printre picături, tot
premierul Năstase a mai constatat
că cea mai importantă avere a
României sunt românii. Mda. Da
oare dacă tezaurul de la ruşi l-am
recuperat nu, oare pe ăla din Italia,
Spania şi Germania l-om mai
recupera vreodată?  Într-un
sondaj, Năstase are nouă
procente în faţa lui Băsescu. Din
PIB?  Contestaţia la candidatura
lui Gheorghe Ciuhandru a fost
respinsă oficial, ca fiind
neîntemeiată. Aşa candidatură,
aşa contestaţie.  Premierul şi-a
lansat cartea intitulată  “Adrian
Năstase de la Karl Marx la Coca
Cola”. Cică drum lung. Zău?! Păi e
de la roşu tot la roşu. E drept, şi
c-o ţâr’ de alb.  Conducerea filialei
PRM Sălaj a trecut cu arme, bagaje
şi-oleacă de traseism la Alianţa
DA, că prea se exercitau presiuni
de la centru pentru liste. Vorba aia,
au trecut batalioane romane
Carpaţii, darămite o conducere de
filială doctrină.  Gigi Becali are
probleme cu sloganul partidului,
considerat a fi prea legionary
pentru noua generaţie. Gigi Becali
are oricum multe în comun cu
legionarii. Uite, garda, aia de corp,
că doar nu cea de cap.  Prima
amintire a lui Adrian Năstase din
copilărie e un stup de albine. L-a
uimit rigurozitatea. Rigurozitatea cu
care trântorii haleau mierea.

BLITZ
 Afirmaţie  Infracţionalitatea şi

corupţia sunt fenomene controlate în
România, ceea ce explică de ce nivelul
investiţiilor a crescut, în ciuda faptului
că ţara este nominalizată printre statele
corupte, a declarat, ieri, Alexandru
Popa, preşedintele Asociaţiei Române
a Investitorilor Străini (ARIS).  Marş
al gălăgiei   Aproape o mie de angajaţi
ai primăriilor din judeţul Timiş au
mărşăluit, ieri, acompaniaţi de fluiere şi
trompete, deşi iniţial spuseseră că vor
organiza un marş al tăcerii, aşa cum au
făcut angajaţii din administraţia publică
locală în alte judeţe.  Declaraţie 
Relaţia dintre Parchetul Naţional
Anticorupţ ie (PNA) ş i sistemul
financiar-bancar este foarte bună,
procurorii anticorupţie primind sesizări
de la oameni din sistemul bancar în

legătură cu săvârşirea unor fapte de
corupţie, a declarat procurorul general
al PNA, Ioan Amarie.  Reacţie 
Coaliţia pentru un Parlament Curat (CPC)
susţine că iniţiativa sa civică privind
listele de candidaţi pe care îi consideră
incompatibili are precedent atât în ţări
din vestul Europei, cât şi în ţări vecine
şi că nici o prevedere legală nu o
interzice, răspunzând astfel
preşedintelui CNA, Ralu Filip. 
Pedepse   Persoanele implicate în
activităţi de fraudă fiscală vor fi
sancţionate cu o perioadă de detenţie
cuprinsă între 3 luni şi 20 de ani, în
funcţie de valoarea prejudiciului rezultat,
cu excepţia cazurilor în care restituie
integral sumele însuşite ilegal. 
Anchetă   Poliţiştii au extins cercetările
în Harghita în cazul familiei din Mangalia

care a dispărut în condiţii suspecte, la
sfârşitul lunii septembrie, după ce un
bărbat din Topliţa a susţinut că a doua
zi de la anunţarea dispariţiei l-a văzut
prin municipiu pe unul dintre membrii
familiei respective.  Solicitare 
Magistraţii de la Curtea de Apel Cluj,
Tribunalul Cluj, Tribunalul Comercial Cluj
şi Judecătoria Cluj au cerut, vineri,
preşedintelui Ion Iliescu să nu promulge
Legea pentru aprobarea Ordonanţei de
Urgenţă a Guvernului nr.24/2004,
privind salarizarea magistraţilor.
Declaraţie  Zona bancară a ajuns, în
ultimii ani, la un nivel ridicat de stabilitate
şi nu a mai fost afectată de convulsii,
unele de natură infracţională, a declarat
ministrul Justiţiei, Cristian Diaconescu.

 Părere  Candidatul UDMR la
Preşedinţie, Marko Bela, consideră că

graţierea lui Miron Cozma ar fi un gest
electoral şi a precizat că nu este de
acord cu o astfel de decizie.  Sprijin

 Acţiunea Populară sprijină, în principiu,
autonomia Ţinutului Secuiesc şi
obţinerea dublei cetăţenii de către
maghiari, a declarat, ieri,
vicepreşedintele partidului Acţiunea
Populară, Smaranda Enache. 
Arestări   Patronul clubului de noapte
“Moonlight” din Cluj-Napoca, Fulop
Csaba, şi soţia sa au fost arestaţi
preventiv, joi, pentru 30 de zile, de
Tribunalul Cluj, fiind acuzaţi că ar fi
obligat mai multe tinere să se prostitueze.

Comisarul european pentru
extinderea UE, Gunther Verheugen, a
afirmat, ieri, că problemele tehnice
legate de cele trei capitole de negociere
pentru aderarea României, aflate încă
în discuţie, vor fi rezolvate foarte
curând.

Verheugen s-a întâlnit, la Bruxelles,
cu premierul Adrian Năstase, afirmând
că este optimist în ceea ce priveşte
închiderea negocierilor de aderare în
perioada imediat următoare. “Suntem
aproape de finalizarea unei perioade
lungi de muncă. Aştept cu nerăbdare
să propun Comisiei Europene

GUNTHER VERHEUGEN:

Negocierile UE
cu România
se vor finaliza
curând

închiderea negocierilor. România este
o ţară puternică şi importantă din punct
de vedere strategic, pe care dorim să o
avem în Uniunea Europeană, în 2007”,
a spus Verheugen. El a arătat că
problemele cu care se confruntă
România sunt determinate în principal
de regimul totalitarist dinainte de 1989.

Premierul Adrian Năstase s-a
declarat, la rândul său, optimist în
legătură cu finalizarea, în următoarele
zile, a problemelor tehnice de negociere
şi cu închiderea tuturor capitole până la
sfârşitul acestei luni, astfel încât
Comisia Europeană să poată anunţa, în
decembrie, aderarea României la UE.

Secretarul de stat în MApN, George
Maior, l-a asigurat, ieri, pe John Colston,
secretar general adjunct NATO pentru
politici de apărare şi planificare, că
indiferent de evoluţiile politice din
România, problemele legate de poziţia
ţării noastre în NATO şi contribuţia la
Alianţă vor rămâne la fel.

Reprezentanţ i i MApN, cei ai
Secretariatului Internaţional al NATO şi
ai autorităţilor militare ale Alianţei au
discutat în prima întâlnire oficială după
aderarea României despre capacitatea
forţelor armate române de a contribui,
în continuare, la operaţiunile NATO.
Potrivit lui John Colston, oficialii români
şi cei ai Alianţei au trecut în revistă
progresele făcute de România şi au
salutat faptul că România este un

contributor important la operaţiunile
NATO.

Reprezentanţii NATO au dorit să
verifice dacă în România există planuri
şi resurse suficiente pentru reforma
amatei, astfel încât România să poată
lua parte, în continuare, la acţiunile
Alianţei.

Maior a declarat că discuţiile pe
grupuri de lucru şi în plenul delegaţiilor
au fost foarte bune, iar în viitor problema
va fi doar susţ inerea acţ iunilor
programate, implementarea măsurilor
necesare şi extinderea procesului de
transformare care se aplică la nivelul
NATO, în momentul actual.

Reuniunea NATO-România de
analiză a planificării apărării s-a
desfăşurat, joi şi vineri, la Bucureşti.

Mulţi demnitari comit acte de
corupţ ie, însă alegătorii nu au
posibilitatea să îi îndepărteze pe aceşti
oameni din funcţie, din cauza sistemului
de alegeri pe bază de liste, a afirmat
Thomas Delare, adjunctul şefului de
misiune al Ambasadei SUA la Bucureşti,
ieri, la un seminar privind lupta împotriva
corupţiei.

Thomas Delare a apreciat că
“România nu are o soluţie eficientă
împotriva corupţiei”, adăugând că spune
acest lucru “ca pe o simplă observaţie”.
“Multe din actele de corupţie nu sunt
comise de demnitari, deşi, pe de altă
parte, mulţi demnitari comit acte de
corupţ ie. Însă alegătorii nu au
posibilitatea să îi îndepărteze pe aceşti
oameni din funcţie din cauza sistemului
de alegeri pe bază de liste”, a afirmat
Delare, adăugând că acest sistem
“împiedică tragerea la răspundere a

parlamentarului”. “Vă sugerez să vă
gândiţi la acest lucru şi la implicaţiile
asupra corupţiei din această ţară”, a
mai spus Thomas Delare, care a
participat la seminarul “Corupţia în zona
financiar-bancară”, organizat de Banca
Naţională a României şi Parchetul
Naţional Anticorupţie.

La seminarul organizat de PNA şi
BNR au mai participat ministrul Justiţiei,
Cristian Diaconescu, guvernatorul BNR,
Mugur Isărescu, preşedintele Asociaţiei
Naţionale a Băncilor din România, Radu
Gheţea, preşedintele Curţii de Conturi,
Dan Drosu Şaguna, preşedintele
Agenţiei Române pentru Investiţii
Străine, Alexandru Popa, precum şi
reprezentanţi ai Oficiului Naţional pentru
Prevenirea şi Combaterea Spălării
Banilor şi ai conducerilor a 40 de bănci
din România.

Vizita lui Joerg Haider, liderul FPOe
(extremă-dreapta) din Austria, care
urma să aibă loc la Reşiţa, a fost
amânată, pentru că ar fi avut loc în
timpul campaniei electorale pentru
alegerile legislative şi prezidenţiale din
28 noiembrie, au informat responsabili
ai autorităţilor locale, citaţi de AFP “Vizita
lui Haider a fost amânată”, a declarat
purtătorul de cuvânt al Primăriei din
Reşiţa, care nu a dat detalii referitoare
la motivele amânării acestei vizite.

Organizarea unei “vizite a lui Joerg
Haider în România cu trei săptămâni

înaintea alegerilor nu ar fi fost o decizie
politică bună”, au apreciat surse
diplomatice. Joerg Haider, însoţit de o
delegaţie de oameni de afaceri, ar fi
trebuit să se întâlnească, astăzi, cu
descendenţii coloniştilor austrieci
stabiliţi, în secolul XVIII, în apropiere de
Reşiţa, au informat responsabili ai
ambasadei Austriei la Bucureşti.

Guvernator al regiunii Carinthia
(sudul Austriei), Haider a fost invitat în
România de vicepremierul Ioan Talpeş,
care se va afla, tot  astăzi, în campanie
electorală la Reşiţa.

Operaţiunile de scoatere la suprafaţă
a epavei ucrainene “Rostock”, navă
care a eşuat, în urmă cu 13 ani şi care
blochează circulaţia navală pe Canalul
Sulina, vor începe în următoarele zile,
în acest scop fiind adusă din Olanda o
macara plutitoare cu o capacitate de
400 de tone.

Un remorcher care transportă
macaraua plutitoare cu ajutorul căreia
epava “Rostock” va fi scoasă la
suprafaţă a acostat, ieri, timp de două
ore, în portul Constanţa. După ce au
făcut aprovizionarea cu apă ş i
combustibil, cei şapte membri ai
echipajului au plecat spre Tulcea.
Comandantul macaralei plutitoare,
Sjoerg Brunia, a declarat că macaraua
“Cormorant” are o capacitate de 400
de tone, a fost construită în anul 1993
şi are o înălţime de 40 de metri. Lucrările
de ranfluare a epavei vor începe în
această dimineaţă, iar pentru
operaţiune vor fi folosiţi zece scafandri
şi şapte macaragii.

Macaraua plutitoare a fost adusă din
Olanda de un remorcher care o va
tracta până pe canalul Sulina, unde se
află scufundată epava, specialiştii
estimând că operaţiunile de scoatere
vor dura cel mult trei luni. Acţiunea de
scoatere a epavei aparţine unei firme
din Olanda care a câştigat licitaţia
organizată pentru aducerea la
suprafaţă a vasului.

Nava ucraineană care avea la bord
5.000 de tone de oţel a eşuat la mila 31
a canalului Sulina în luna septembrie
1991. Timp de un an, navigaţia în zonă
a fost blocată în întregime, iar în prezent
pe canalul Sulina circulaţia navelor se
desfăşoară cu greutate, alte zeci de
nave eşuând de-a lungul anilor din
cauza lăţimii mici a canalului. Autorităţile
din zonă susţin că, din această cauză,
pagubele înregistrate sunt de câteva
zeci de milioane de dolari.

Autorităţile române au încercat, în
mai multe rânduri, să scoată de pe
şenalul navigabil epava, însă
operaţiunile au eşuat.

Preşedintele Biroului Electoral Cen-
tral, judecătorul Emil Gherguţ, a apreciat,
ieri, la videoconferinţa cu prefecţii, că
legile electorale ar trebui “îmbunătăţite”,
mai ales în privinţa prevederilor
referitoare la depunerea candidaturilor
pentru Preşedintia României. “La noi se
prezintă tot felul de oameni. Poate că
legile astea electorale ar mai trebui puţin
îmbunătăţite pentru că vine orice
cetăţean de pe stradă să-şi depună
candidatura la Preşedinţie şi, dacă nu-l
primeşti, poţi să fii şi ameninţat”, a
explicat Gherguţ oportunitatea
modificării legilor electorale.

Preşedintele BEC a amintit că, până

în acest moment, au fost emise opt
hotărâri de interpretare a unor acte
normative, în special a legilor privind
alegerea membrilor Camerei Deputaţilor
şi Senatului şi a celei pentru alegerea
preşedintelui României, precum şi a legii
referitoare la finanţarea partidelor
politice.

Legea pentru alegerea preşedintelui
României permite oricărui cetăţean să
se prezinte la BEC pentru a depune
documentele necesare pentru
candidatura la Preşedinţie, iar BEC
analizează documentele şi decide
admiterea sau repingerea candidaturii.

Utilizarea mijloacelor video de
supraveghere în spaţiile cu risc
infracţional mare  precum zonele publice
şi mijloacele de transport în comun - şi
îmbunătăţirea sistemului de iluminare
publică se numără printre măsurile avute
în vedere pentru prevenirea
criminalităţii.

Surse din cadrul Ministerului
Administraţiei şi Internelor au declarat,
ieri, că măsurile menţionate sunt
cuprinse în strategia de prevenire a
criminalităţii pentru perioada 2005-2007,
aprobată în şedinţa de joi a Guvernului.
În document se arată că la baza
activităţii infracţionale se află patru
factori, respectiv “un făptuitor suficient
de motivat, o ţ intă adecvată, o
conjunctură favorabilă şi absenţa unei

împrejurări care să prevină sau să
împiedice săvârşirea faptei”. Pentru
prevenirea unor astfel de acţiuni,
strategia propune utilizarea mijloacelor
video de supraveghere în spaţiile cu
risc infracţional ridicat, precum zone
publice sau mijloace de transport în
comun. Este propusă şi introducerea,
de către consiliile locale sau judeţene
şi de către mediul de afaceri, a unor
cerinţe minime de securitate pentru
sediile rezidenţiale şi spaţiile comerciale,
precum şi îmbunătăţirea sistemului de
iluminare publică. O altă măsură avută
în vedere este implicarea cetăţenilor, pe
bază de voluntariat, în supravegherea
zonelor cu o rată ridicată a criminalităţii
şi sesizarea organelor de ordine asupra
infracţiunilor descoperite de aceştia.

Organizaţia care cerea taxe de
protecţie patronilor unor localuri din
Deva, de la care poliţiştii au confiscat,
joi, zeci de arme, era organizată după
modelul celebrei “Yakuza”, acţiunile de
intimidare ale membrilor acesteia fiind,
uneori, la fel de violente ca ale grupării
japoneze.

Comisarul Tudor Grindean, şeful
Centrului Zonal de Combatere a Crimei
Organizate Alba Iulia, a declarat că cei
şase bărbaţi arestaţi joi erau organizaţi
într-o structură mafiotă pe care o
denumiseră “Yakuza”, numele fiind
descoperit de anchetatori, în urma
percheziţiilor, scris cu majuscule pe
peretele din apartamentul unuia dintre
cei şase. În plus, comisarul Grindean a
declarat că organizaţia a scăpat de
multe ori acţiunilor întreprinse de poliţişti
deoarece erau atenţionaţi de paşii făcuţi
de aceştia, iar multe dintre anchetele
oamenilor legii au fost deconspirate
deoarece ar fi fost avertizaţi de Sorin
Vasile Precup, agent de poliţie care
lucra chiar la Biroul de Investigaţii
Criminale, din cadrul Poliţiei Deva.

Poliţiştii hunedoreni au confiscat din
locuinţele celor şase membri ai unei

bande care cerea taxe de protecţie
patronilor unor localuri din Deva zeci
de săbii, cuţite, topoare, bâte de
baseball şi pumnale, toate folosite de
aceştia la săvârşirea unor infracţiuni
cu violenţă. Cei şase bărbaţi - printre
care şi un agent de Poliţie din Deva - au
fost arestaţi, joi, în urma unei ample
operaţiuni, în primul dosar de crimă
organizată instrumentat de Curtea de
Apel Alba. Potrivit declaraţ i i lor
procurorilor din Alba şi Deva, poliţiştii
au strâns probe în acest dosar timp de
mai mulţi ani. Nicolae Constantin
Bumbaru, zis Bibanu, Gheorghe Lucian
Sârbu, zis Spumă, Nicolae Cosmin
Munteanu, Marian Diaconu, Florin
Podea şi Vasile Sorin Precup, ultimul
agent de poliţie la Poliţia municipiului
Deva, sunt acuzaţi că, începând din
vara anului 2003, s-au constituit într-un
grup specializat în săvârşirea de şantaje
prin violenţă, pentru a proteja localuri
din municipiul Deva şi pentru a impune
taxe de protecţie.

Agentul de poliţie este acuzat şi de
favorizarea infractorului, el  fiind pus la
dispoziţia IPJ Hunedoara.

Persoanele care au economisit bani
la CEC pentru cumpărarea unui
autoturism Dacia şi care nu şi-au lichidat
încă depozitele îşi vor primi sumele la
care au dreptul începând cu luna iunie
2005, în ordinea depunerii cererilor, se
arată în proiectul de lege aprobat de
Guvern şi propus Parlamentului. Pentru
a intra în posesia acestor sume,
persoanele îndreptăţite trebuie să
depună, până la 31 mai 2005, o cerere
în acest sens şi să îşi lichideze contul
sau conturile constituite la CEC pentru
un autoturism Dacia. Cererea de
acordare a sumei va trebui depusă,
împreună cu dovada lichidării
depozitului, la direcţiile generale ale
finanţelor publice judeţene sau a
municipiului Bucureşti în a căror rază
teritorială îşi au domeniul solicitanţii,
până la termenul menţionat. Cererile
respective nu vor fi supuse nici unei
taxe.

În proiectul de lege se arată că
titularul mai multor depozite poate

beneficia, la lichidarea acestora, de
suma corespunzătoare pentru un singur
depozit. În cazul familiilor ai căror membri
deţin mai multe depozite, se acordă
suma corepunzătoare pentru un singur
cont, indiferent de numărul titularilor. Prin
familie se înţelege soţul, soţia şi copilul
minor aflat în întreţinere, la momentul
constituirii depozitului sau depozitelor,
după caz. Sumele încasate necuvenit
vor fi recuperate de la persoana în
cauză, în condiţiile legii.

Guvernul a aprobat, în şedinţa de
joi, un proiect de lege prin care propune
ca persoanele care au constituit la CEC
depozite de 70.000 lei pentru
cumpărarea unui autoturism Dacia şi
care nu şi-au lichidat conturile să
primească  câte 100 milioane lei. Pentru
depozitele mai mici de 70.000 lei se
propune acordarea a câte 50 milioane
lei. Suma va fi acordată eşalonat pe o
perioadă de cinci ani, începând cu 2005,
indiferent de veniturile persoanelor
îndreptăţite.

MIHAI COSTACHE

Paginã realizatã de
CRISTINA GOGA

din surse MEDIAFAX,
CLICK NEWS ºi A.M. PRESS

Seminar privind lupta
împotriva corupþiei
 Alegãtorii nu-i pot îndepãrta, prin vot,

pe demnitarii corupþi, a declarat adjunctul
ambasadorului SUA

Operaþiuni
de ranfluare
a epavei “Rostock”

Reuniunea
NATO-România

 Contribuþia la NATO se va menþine
indiferent de evoluþiile politice

Bani pentru
pãgubiþii Dacia

Yakuza de la Deva

Joerg Haider
ºi-a amânat vizita
în România

PREºEDINTELE BEC CERE
Condiþii stricte pentru
înscrierea la Preºedinþie

Supraveghere video
în transportul în comun
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Binecunoscutul actor Ilie Gheorghe,
de la Teatrul Naţional din Craiova, a
prezentat în festival un recital de mare
clasă, pe care l-a montat pe scena
Teatrului “Sică Alexandrescu” din
Braşov.

Timp de o oră, artistul  craiovean
reuşeşte să facă un adevărat tur de
forţă, trecând cu uşurinţă de la textul
lui Caragiale la discursurile
parlamentarilor de astăzi. Au fost
momente în care spectatorii au râs cu
poftă, dar şi clipe în care zâmbetul le-a
îngheţat pe buze, amintindu-şi că trăiesc
încă în lumea aberantă pe care a
surprins-o Caragiale în urmă cu mai bine
de un secol. De atunci, parlamentarul
român pare să fi evoluat... în rău. Ilie
Gheorghe, cel care a oferit gălăţenilor
un regal actoricesc, ne-a povestit cum
i-a venit ideea  spectacolului: “A fost
Anul Caragiale, ocazie cu care s-au dat
câte cinci minute din opera sa pe
Televiziunea Română. Eu am avut cam
cincizeci de astfel de episoade. Văzând
cât de inepuizabile şi câtă valoare au
articolele lui Caragiale, am zis că nu se
poate să nu le valorific. Atunci, cunos-
când şi discursurile parlamentarilor din
ziua de astăzi. Şi văzând că în faţa

acestora, Caragiale şi-ar scoate pălăria
şi i-ar privi cu umilinţă pentru că îl întrec
în inventarea unor declaraţii absurde şi
în bătutul apei în piuă, mi-am spus că
trebuie să fac spectacolul. Am dat
personajelor nume de pe vreme lui
Caragiale, dar am folosit şi nume de
politicieni contemporani nouă. Textele
sunt autentice, au fost publicate toate
în “Moftul român”. Am încercat să le aşez
în această formă, încep cu Caragiale,
intru cu ceea ce spun parlamentarii
noştri şi termin tot cu Caragiale.
Spectatorii vor fi şocaţi să afle că gluma
cu maghiarimea este de pe vremea lui
Caragiale, dar povestea cu numele
maghiare ale străzilor este din presa
de astăzi. Montarea nu are nici o
legătură cu anul  electoral, cum s-a
crezut, pentru că ideea mi-a venit cu
mult înainte. Culmea este că tuturor celor
de la Televiziune le-a plăcut spectacolul,
dar nu vor să-l difuzeze, deocamdată.
Mi s-a spus: «Concordie naţională până
la alegeri.» Şi asta pentru că este un
spectacol «rău», colţos. Vorbeşte
despre cei care guvernează ca nişte
ciocoi, vorbeşte despre cei care vor
să le ia locul, dar sunt neputincioşi, tot
se învârt în jurul cozii. Mi-au spus că,

după ce trec alegerile îl vor înregistra.”
Ilie Gheorghe ne-a mai mărturisit că

este îndrăgostit de Galaţi, că pe treptele
Dramaticului simte că se umple de

energie creatoare: “Voi reveni cu mare
plăcere aici, de câte ori voi fi chemat.”

Text ºi foto: ROXANA
PENCIU

Cu  referire la articolul intitulat “Un
bărbat susţinea că a fost bătut măr de
poliţ işti” publicat în contidianul
dumneavoastră din 5.11.2004, vă rugăm
să daţi publicităţii următoarele:

La data de 3.11.2004, în jurul orei
17,00, Maxim Laurenţiu, de 30 de ani,
din Galaţi, cunoscut cu antecedente
penale, a sesizat Secţia 5 Poliţie cu
privire la faptul că în imobilul din str.
Ştiinţei nr.113 din municipiul Galaţi a
izbucnit un conflict.

La faţa locului s-a deplasat o echipă
operativă însoţită de un gardian, care
în urma verificărilor efectuate a stabilit
următoarele: Maxim Laurenţiu, însoţit de
tatăl său, Maxim Gheorghe, s-au
deplasat la imobilul sus-menţionat, unde
locuiesc cuscrii familiei Maxim, pentru
a o lua acasă pe sora sa, Chirică
Nicoleta, întrucât între aceasta şi soţul
ei au avut loc unele neînţelegeri. Între
cele două familii a izbucnit o altercaţie,
în cursul căreia cei prezenţi s-au lovit
reciproc şi şi-au adresat injurii.

Pentru aplanarea stării conflictuale,
Maxim Laurenţiu şi tatăl său au fost
invitaţi la sediul Poliţiei, însă aceştia s-au
opus cu violenţă, trântindu-se pe asfalt.

Maxim Laurenţiu chiar  a intrat sub
maşina Poliţiei, iar la percheziţia
corporală s-a găsit asupra sa un cuţit.

S-a procedat la imobilizarea celor doi
şi la conducera lor la sediul Secţiei 5
Poliţie, unde aceştia au continuat să se
manifeste violent şi s-au tăvălit pe jos,
cauzându-şi leziuni, situaţie în care s-a
procedat la încătuşarea lui Maxim
Laurenţiu.

Pentru comportamentul şi atitudinea
manifestată, Maxim Laurenţiu a fost
sancţionat contravenţional conform
Legii Nr.61/1991 republicată şi se
continuă cercetările sub aspectul
săvârşirii infracţiunilor de ultraj contra
bunelor moravuri şi port ilegal de armă
albă.

În jurul orei 20,00, Maxim Laurenţiu
şi Maxim Gheorghe au părăsit sediul
poliţiei, lucru confirmat şi de martorii
oculari audiaţi în cauză. Cercetările
efectuate au stabilit că lucrătorii de
poliţie nu au agresat în nici un fel cele
două persoane.

Şeful Inspectoratului de Poliţie al
Judeţului Galaţi

Comisar-ºef de poliþie,
TACHE BOCÃNIALÃ

Despre situaţia dramatică a familiei
Maricicăi Caramalău am scris cu puţin
timp în urmă. Vă semnalam atunci că
cei cinci copii ai femeii, toţi minori,
trăiesc împreună cu bunica lor - Tudora
Caramalău - în vârstă de 70 de ani -
dintr-un venit care însumează 2,3
milioane lei pe lună. Ieri am revenit în
strada Dumitru Chicuş nr. 57. Am mers
să aflăm dacă micuţii au cu ce se încălzi
la iarnă, dacă au lemne de foc şi
îmbrăcăminte groasă. Le-am găsit
acasă pe cele trei fete. Mirela, de 12
ani, îl dădăcea pe frăţiorul ei cel mic
(are sub un an). Lenuţa, fiica cea mare
a Maricicăi Caramalău, tocmai terminase
de spălat parchetul în sigura cameră
de dormit. Mama minorilor era plecată la
cantina de ajutor social pentru a primi
porţia de hrană pentru ziua de ieri...
Întrebându-le pe cele mari dacă
mâncaseră ceva în acea zi, Lenuţa mi-a
spus că nu. “Aşteptăm să vină mama
de la cantină...”

Cât despre ajutorul din partea
gălăţenilor, am reţinut că în urma apelului
nostru după ajutor, oameni inimoşi au
venit cu haine groase pentru copii.
Cineva le-a adus o sacoşă de cartofi şi
una de făină, iar doi gălăţeni le-au dat
1,2 milioane lei. “Sora mea cea mică a
primit o pereche de papuci, ne-a mai
spus Lenuţa. Avem acum şi ceva haine
groase şi sper că vom trece iarna cu
bine. Doamna blondă de la Biserica
<<Mavromol>> ne-a ajutat, ca de obicei.
Tuturor le mulţumim şi să le dea
Dumnezeu sănătate...”

Fiicele Maricicăi Caramalău ne-au
spus că au primit de la o bătrână  o
sobă metalică. Împreună cu mama lor,
fetele urmau să vopsească instalaţia
de încălzit şi să o aşeze în singura
cameră unde dorm cei patru fraţi mai
mari, înclusiv Dănuţ de 16 ani, plus
bătrâna... Maricica şi cel mic “locuiesc”
în bucătărie. Această încăpere însă şi
baia sunt insalubre. Dar, dacă baia a
fost cât de cât salvată, în sensul că
serviciul Primăriei Galaţi a pus la punct

instalaţia, bucătăria care face parte din
acelaşi corp (ca vai de el) este încă
afectată de timp, de lucrările de la
numărul 55. Cu ceva timp în urmă, într-o
cerere, chiriaşa - Maricica Caramalău -
semnala Primăriei Galaţi că bucătăria e
gata să cadă. Primarul Dumitru Nicolae
a răspuns prin adresa nr. 49.293 din 25
octombrie 2004 că: “Lucrările de la
numărul 55 se fac în baza autorizaţiei
de construcţie, dar s-a comunicat
proprietarului obligativitatea de a lua
urgent măsuri de asigurare a imobilului”.

Nu l-am găsit pe vecinul de la adresa
amintită şi nici nu facem caz că aici (la
numărul 55) s-a eliberat o autorizaţie
de construcţie pentru o casă al cărei
perete este lipit de cel al nenorocitei
bucătării de la nr. 57. Nu e treaba
noastră să verificăm distanţa legală
care trebuie să despartă două
proprietăţi. Datoria noastră este să
semnalăm, în continuare, că aceşti
oameni au nevoie de sprijinul Primăriei
Galaţi. Nu credem că trebuie să mai
adăugăm că, după cutremur, fisurile din
pereţii bucătăriei s-au mărit...

În speranţa că autoritatea locală
va duce această treabă la capăt, îi
rugăm pe gălăţeni să rămână
solidari cu cei cinci minori ai
familiei Caramalău.
Mâine-poimâine vine frigul şi
fetele Maricicăi nu au încălţăminte
groasă. În caz că vă prisoseşte
vreo pereche de ghete, vă
sugerăm să-i salvaţi pe aceşti
minori. Lenuţa poartă la picior
numărul 38, Mirela - 37; Mădălina
19-20, iar Dănuţ - 40.

Cât despre alimente, ce să mai
spunem? Cam toţi din familie dacă
mănâncă o dată în zi... Ieri până în
jurul prânzului, fiicele Maricicăi nu
au avut ce mânca. Flămânzi şi goi,
aceşti copii au încă nevoie de
sprijinul fiecăruia dintre noi.

MARIA STANCIU
Foto: MARA S.

Un puºti
de 13 ani
a dispãrut

Deschid scrisoare. Plină-i cu vorbe de la cei
uitaţi sub luciul coasei, sub greieri şi sub tei.
Mă ceartă cu tandreţe, simt cum alunecad
cuvintele-n auzu-mi simetric: rai şi iad.
Citesc şi merg prin clipă. Tăcerile mă dor.
La timpul meu de-ar bate măcar un scriitor,
i-aş arăta scrisoarea, am reciti-o-n doi,
să ni se pară mersul ‘nainte înapoi.
Când eul fotosofic - un sâmbure divin -
florea în lumânare, plodându-mă - amin! -
şi alergau biserici pentru botez, pe drum,
şi-n legănare mama-mi şoptea că ergo sum -
habar n-aveam că este este un fel de sânt
ce vine din lumină şi trece prin pământ,
şi pleacă spre lumină, departe de lumeşti
păcate, să audă: ai fost, fiindcă eşti!
Habar n-aveam că timpul mi-i scurt şi mi-i nimic
şi n-am să pot pe tata de-atunci, acum să-l strig,
şi n-am s-o-nvăţ pe mama ce fel, de ce m-a dat
la viaţă şi la moarte, cu milă, demâncat.
La uşa mea de-ar bate măcar un scriitor,
din lamura tristeţii i-aş da tot ce nu vor
să-i dea cei fără minte şi ţară, i-aş mai da
duminici ocrotite de moromeţi, aşa!
Dar nimenea nu bate, toţi tac şi stau şi fug,
căci are, fiecare, potir cu plâns şi rug,
şi scrie, fiecare, cu Luna la oblânc,
si vis amari, ama! pe cal mai drept, mai stâng.
Trăiască poezia şi marii visători! -
a scris poetul care s-a dus printre comori.
Aştept, moldav şi bine, mereu, de câte ori
deschidem, cum părinţii, ograda la scrisori.

Scrisoare
deschisã la vreme

Vinerea
falimentelor

Ieri, la Palatul de Justiţie din Galaţi
s-au judecat 21 de dosare de faliment,
un adevărat record. Ca niciodată, toate
cele 21 de firme intrate în lichidarea
judiciară sunt private, fapt ce vine să
spulbere mitul că doar întreprinderile de
stat falimentează. Dintre dosarele
judecate ieri, ne-a atras atenţia
falimentul firmei SEREDILE SA, care este
un “puişor” pre-privatizare al
combinatului siderurgic. Săracu’ puişor,
n-a apucat să crească mare....

Mult mai puþine
procese penale

Ziua de vineri a adus 318 procese
la instanţele gălăţene, dintre care 236

de cauze civile şi doar 82 penale. Dintre
cele mai frecvente motive de judecată
am reţinut infracţiunile de furt şi
înşelăciune (în total, 37 de dosare), iar
pe partea civilă cauzele legate de familie
(divorţ, partaj, încredinţare minori etc. -
49 de dosare) şi de relaţia dintre
proprietari şi asociaţia de proprietari (28
de dosare).

Topul numelor

Cel mai interesant nume descoperit
pe listele cu cauzele aflate pe rol
săptămâna care tocmai se încheie
aparţine unui focşănean. Dumnealui se
numeşte Ionel Barbăndeal şi se alătură
deja consacratului Vasile Abeaboieru
pe lista românilor cu numele compus
dintr-o... propoziţie.

COSTEL CRÂNGAN

Doi urmăriţi au ajuns după gratii zilele
acestea, fiind acum în arestul IPJ Galaţi.
Aurel Şerban, în vârstă de 18 ani, era
dat în urmărire locală de câteva luni. El
se sustrăgea executării unei pedepse
de 1,5 ani de închisoare. Condamnarea
fusese dată pentru comiterea unui furt
calificat. Infractorul a fost prins de
lucrătorii de investigaţii criminale de la
Secţia 1 Poliţie.

Programul
Festivalului

Astăzi, la ora 11,00, se
vor desfăşura în paralel - în
sala Studio, atel ierul de
crea ţ ie  condus de prof .
univ.Sanda Manu, având
tema “Actorul în inter-
acţiune cu publicul său”,
ia r  pe scenă ,  a  doua
reprezentaţie a spectacolului
“Angajare de clovn”, de
Matei Vişniec, în regia lui
Claudiu Goga, spectacol al
Teatru lu i  “S ică
Alexandrescu” din Braşov.
Seara, la ora 19,00, intră în
concurs actori i  Teatrului
Naţional “Vasile Alecsandri”
d in Iaş i ,  cu spectacolu l
“Despre efectele dăună-
toare ale nostalgiei”, de
A.P.Cehov, în regia lui Ion
Sapdaru.

Mâine, la ora 11,00, în
sala Studio, este programată
cea de-a doua dezbatere din
cadrul festivalului, cu tema:
“Creaţia lui Cehov între dramă
ş i  comedie,  între râs ş i
tristeţe”. Seara, la ora 19,00,
actorii Teatrului Tineretului
din Piatra Neamţ prezintă
“Avarul”, de Moliere, în
regia lui Cristian Juncu.

ANGELA RIBINCIUC

La prima dintre dezbaterile
programate în ediţia din acest an a
festivalului - având tema: “Stiluri şi
vize  satirice în comedia
contemporană” au participat membrii
juriului, actori şi ziarişti gălăţeni. Criticul
de teatru Natalia Stancu, directoarea
festivalului, a spart gheaţa, punând faţă
în faţă două spectacole - două exemple
concrete de comedie contemporană:
“Audiţia”, de Alexandr Galin (autorul rus
cel mai jucat în ţara sa, care a scris şi
“Stele în lumina dimineţii”, scenariul
spectacolului montat  de Gelu Colceag
la Teatrul Odeon, premiat într-una dintre
ediţiile precedente ale festivalului, când
gălăţenii  au avut şansa să o descopere
pe Adriana Trandafir) şi “Poker”, de
Adrian Lustig. Actriţa Dana Dogaru,

membru al juriului, a spus: “În lipsa
unui text foarte bun, e greu să te
urci pe scenă şi să interpretezi
idei. E important în primul rând să existe
un text foarte bun. După care e
important ca actorul să fie pregătit,  să
mai simtă ceva, să nu fi murit înainte de
revoluţie sau imediat după, în ideea că
degeaba s-a întâmplat ce s-a întâmplat”.

“Am luat acasã
fiecare interpret
ºi nu i-am gãsit
cusur”
Vorbind despre “Audiţia”, Dana

Dogaru a mai afirmat: “E o bucurie pentru
un actor să fie în sală şi să vadă un
asemenea spectacol, care te incită,

care demonstrează că nu trebuie să
întrerupi meseria asta, dacă ai ceva de
spus şi  că trebuie să cauţi, atât cât e
nevoie, până găseşti asemenea texte”.

Regizorul şi actorul Emil Boroghină
a completat: “Întotdeauna ne vor
interesa astfel de texte care pun
problema existenţei, a condiţiei umane.
După spectacolul «Audiţia», am luat
acasă fiecare interpret şi nu i-am găsit
cusur. De mult nu am mai văzut un
spectacol de o asemenea atmosferă,
care se adresează, deopotrivă,
simţurilor şi minţii noastre”.

“Ciudat este că noi, toţi, am rezonat
la situaţia celor din piesă”: criticul Florica
Ichim a rezumat, astfel, într-o frază,
secretul  succesului de care se bucură
“Audiţia”.

Cel de-al doilea spectacol, “Poker”,
a constituit “intrarea în arenă, în forţă, a
scriitorului Adrian Lustig”, potrivit
declaraţ iei Nataliei Stancu: “Un
spectacol care, pe lângă planul realităţii
în priză directă, are şi deschideri spre
fantastic şi suprarealism, cu pastişe
horror”, a mai spus criticul de teatru.
Regizorul Alexandru Tocilescu,
supranumit “copilul teribil, provocator,
el însuşi una dintre creaţiile teatrului
românesc cele mai interesante”, a reuşit
să facă un spectacol bine primit atât de
public, cât şi de critică. “Poker” e, din
acest punct de vedere, o partidă
câştigată.

A consemnat ANGELA
RIBINCIUC

Foto :VASILE CABURGAN

Toamna
la Brateº

Mioara Velicu
vine
la Tuluceºti

Să rbă toarea Sf in ţ i lo r
Arhangheli Mihail şi Gavriil
este hramul bisericilor din
Tuluceşti şi Tătarca. Prilej
foarte bun pentru primarul
comunei, Florică Bogatu, să
organizeze cea de-a patra
ediţie a sărbătorii Toamna la
Brateş. Luni, 8 noiembrie,
după slujba religioasă, la ora
14,00, la Căminul Cultural din
Tuluceşti va avea loc un
spectacol  pent ru to ţ i
localnicii. Invitată de onoare
este Mioara Velicu. Nu vor
l ipsi saramura, berea ş i
peştele.

Ansambluri folclorice şi
solişti de la Piscu, Braniştea,
Slobozia Mare - Republica
Moldova, Corurile bătrânilor
din Tuluceşti şi Piscu, Grupul
de mandoline al elevilor de la
Şcoala din Tuluceşti condus
de Constantin Solomon,
taraful din Frumuşiţa, grupul
Quatro Retro din Galaţ i ,
ac toru l  Paul  Bu ţa ş i
Ansamblul Doina Covurluiului
al Centrului Cultural “Dunărea
de Jos”  vor evolua pe scena
Căminului Cultural, în cadrul
să rbă tor i i  Toamna la
Brateş.

A.RIBINCIUC

 Aţi auzit? Cea mai mare roată de caşcaval din lume, care
cântăreşte 135 de kilograme, a fost servită de curând, în
localitatea Nax din Elveţia, de către circa 400 de persoane,
informează presa din capitala Berna. Această performanţă a
fost autentificată de un notar, în vederea înscrierii în “Cartea
Recordurilor”.  Bucata imensă a fost tăiată în 2.000 de felii, iar
locuitorii oraşului care au participat la eveniment au plătit câte un
franc elveţian pentru fiecare bucăţică de caşcaval gustată, banii
strânşi fiind folosiţi în scopuri caritabile. Pentru fabricarea
caşcavalului, cu diametrul de 123 de centimetri, a fost nevoie de
1.400 de litri de lapte.

 Minte disperată. O femeie din Australia, disperată că nu
şi-a găsit încă un soţ şi, considerând că nici un anunţ la rubrica
“Matrimoniale” a unui ziar, nici unul pe internet nu sunt de ajuns,
a hotărât să facă ceva prin care dorinţa sa să fie cât mai evidentă
şi cunoscută de toţi eventualii “doritori”. Şi anume, şi-a pus anunţul
matrimonial pe un panou publicitar.

 Bombardier pe internet. Un colecţionar britanic a scos
la vânzare, pe o pagină de internet, un bombardier nuclear fără
muniţie, la un preţ de pornire de 8.600 de euro, precizând că
taxele de transport vor fi suportate de viitorul proprietar. Avionul,
care are o greutate de 40 de tone, staţionează în prezent pe
aeroportul din Blackpool. Potrivit lui Brian Bateson, preţul de
pornire reprezintă suma de achiziţie a avionului, tranzacţia fiind
făcută în 1983.

 Bucurie cu bani. Recent, în Japonia, au intrat în circulaţie
bancnote noi, cu elemente de siguranţă sporite - de exemplu,
holograme şi caleidoscoape sclipitoare în diferite culori.
Bancnotele au fost lansate după ce, anul acesta, au fost găsite
cel puţin 30.000 de bancnote false, număr dublu faţă de cel
înregistrat în 2003. Japonezele sunt mândre de noua bancnotă.
Apariţia lor este şi un motiv de bucurie, pentru că, în premieră în
Japonia, pe o bancnotă a fost imprimat şi un chip de femeie - o
cunoscută scriitoare niponă.

 Un sfat. Brânza se rade fără să se sfărâme, dacă, înainte
de folosinţă, se pune pe o hârtie la congelator, vreme de 30 de
minute.

Ieri, repre-
zentanţii gălăţeni ai
fil ialei locale a
Asociaţiei Interna-
ţionale a Poliţiştilor
(IPA) şi conducerea
Inspectoratu lu i
Judeţean al Poliţiei
de Frontieră Galaţi
au organizat o
acţiune inedită şi
generoasă ca
tematică. E vorba
de combaterea bra-
conajului în zonă,
un flagel de temut,
care a intrat de mai
multă vreme în pre-
ocupările curente
ale poliţiştilor de frontieră. Acţiunea a
căpătat cu atât mai multă importanţă cu
cât, ieri, la sediul PTF Galaţi-rutier au
fost prezenţi şi reprezentanţi ai
grănicerilor din ţara vecină, Ucraina.
Astfel, la reuniunea de ieri, care a fost
de fapt un schimb de experienţă şi de
idei la temă, a participat colonel Iurii
Anatolievici Gresko, adjunctul şefului
Detaşamentului de Grăniceri, şef de stat
major din Ismail, căpitanul Oleg
Grigorievici Trembovieţki, şeful
Sectorului de Grăniceri din  Reni,
precum şi maior Iurii Vasilievici Stanilov,
şef birou în cadrul Sectorului de
grăniceri Reni.

De asemenea, întâlnirea de ieri a mai
fost onorată de prezenţa comisarului
şef Dumitru Scutelnicu, de la Direcţia
Poliţiei de Frontieră Iaşi.

Nu în ultimul rând, fiind vorba de o
problematică precum cea care se
referă la combaterea braconajului la
pescuit, au mai participat reprezentanţi
la vârf ai sectoarelor Galaţi, Folteşti şi
Oancea ale I.J.P.F. Galaţi, ai S.P.F.
Isaccea, ai A.J.V.P.S Galaţi, Inspecţiei
Piscicole, Gărzii de Mediu, precum şi ai
Companiei Naţionale de Administrare a
Fondului Piscicol, Filiala Galaţi.

În cuprinsul dezbaterilor care au avut
loc ieri pe tema combaterii braconajului
piscicol, domnul comisar şef Didel
Bădărău, comandantul I.J.P.F. Galaţi a

făcut o scurtă, dar cuprinzătoare
prezentare a rezultatelor obţinute în
bună colaborare cu toate instituţiile
menţionate mai sus,  a efectivelor şi
dotărilor de care dispune inspectoratul
pentru acest adevărat război cu
braconierii.

În acelaşi cadru, oaspeţii de peste
hotare s-au referit la eforturile proprii,
privind combaterea braconajului, dar şi
la posibilităţile de colaborare cu
autorităţile române în domeniu, pentru
că, aşa cum bine remarca domnul
Bocănială de la Inspecţia Piscicolă
Galaţi,  “peştele este şi al nostru (al
românilor) şi al vostru (al ucrainenilor),
aşa că trebuie să avem grijă de el!”.

Păcat că ieri n-a fost prezent şi vreun
reprezentant al braconierilor pentru că
i s-ar fi ridicat părul măciucă la vederea
unei şalupe de producţie italiană (CLASS
500) cu motoare Volvo şi capabilă să
transporte rapid, în zone puţ in
accesibile, importante efective
antibraconaj. În orice, caz, participanţii
la reuniunea  de ieri, care au dat o raită
cu şalupa pe Prut şi Dunăre, “au
păcătuit” şi ei aruncând undiţele în apă
şi încercându-şi norocul. Au avut ceva
rezultate, dar s-au dovedit mai puţin
eficienţi decât braconierii, alt motiv de
prigoană împotriva acestora din urmă.
Aşa că, păzea braconieri!

ªTEFAN DIMITRIU
Foto: SORIN PANÃ

De asemenea, în cadrul unei
microacţiuni efectuate pe raza comunei
Rădeşti, a fost depistat şi Costel Carp,
de 23 de ani, din aceeaşi localitate.
Bărbatul fusese condamnat la cinci ani
de închisoare tot pentru un furt calificat.
Gălăţeanul fusese dat în urmărire
generală din 4 februarie 2003.

C.Z.G.

Radu Marius Batica, în
vârstă de 13 ani, a dispărut pe
3 noiembrie, dimineaţa.

Băiatul este elev în clasa a
VI-a, la Şcoala  Generală Nr.42.
Se pare că el ar fi cumpărat
bilete de tren în direcţia Buzău.

Radu Marius Batica are o
înălţime de 1,65 m. Este slab,
are faţa rotundă. Are părul
şaten, tuns scurt şi poartă
ochelari.

Părinţii şi poliţia îl caută. Cine
poate oferi informaţii este rugat
să sune la cea mai apropiată
unitate de poliţie sau la 955.

A.C.D.

FESTIVALUL NAÞIONAL DE COMEDIE

“Oratorii pisicilor turbate”
- un spectacol “rãu”

“Stiluri ºi vize satirice
în comedia contemporanã”

Din sala paºilor
pierduþi

În 2.000 de felii

IERI, ÎN ORGANIZAREA
POLIÞIEI DE FRONTIERÃ

“Complot”
româno-ucrainean
antibraconaj

Urmãriþi de poliþie,
ajunºi dupã gratii

O SINGURÃ MASÃ PE ZI...
Cinci minori din Galaþi
au nevoie de ajutor

 În
strada
Dumitru
Chicuº
nr. 57
încã
e multã
tristeþe

Precizãri
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Paginã realizatã de
CRISTINA GOGA

din surse MEDIAFAX,
CLICK NEWS ºi A.M. PRESS

PRIETENI
PRIN
INTERNET
Scrisoarea
de State

Imediat după ce rezultatul
alegerilor din SUA au fost
cunoscute am apelat la o
parte dintre prietenii noştri
de peste ocean, gă lăţeni
care locuiesc deja de ani buni
acolo, să ne spună ce cred
despre modul în care s-au
desfăşurat  lucrur i le.  De
asemenea, i-am rugat să ne
mărturisească şi dacă au
sau nu intenţia  şi, evident,
posibilitatea, de a vota pe 28
noiembrie. Vom publica, pe
măsură ce  primim aceste
răspunsuri, mesajele lor.

Paul Leonte, un  cititor
consecvent al Vieţii libere
ne-a scris: ”În zona în care
locuiesc, Melbourne - Palm
Bay, Florida, sunt foarte
puţini români şi nu există
prea mare apropiere între
e i… Eu,  împreună  cu
întreaga familie, odată la
două săptămâni frecventăm
biser ica or todoxă
românească Sf. Treime din
Hol lywood,  aproape de
Miami, unde o puternică
comunitate de români şi unde
ne s im ţ im excelent .
Duminică, înainte de alegeri
a  veni t  la  b iser ica ş i
ep iscopul  I r ineu,  de la
Episcopia din Detroit. A fost
multă lume, am vorbit mult
despre alegeri, unii votaseră
deja, pentru că probabil ştiţi
votarea a început  mai
devreme în Florida. Părerea
cvasigenerală era că vor
vota şi va ieşi învingător
reprezentantul democraţilor,
ceea ce nu s-a întâmplat.

Am remarcat  ca la
Chicago J.Kerry a câştigat un
scor destul de mare, ceea
ce-mi întăreşte convingerea
că şi mulţi români din această
puternică comunitate din
care am făcut şi eu parte cu
cinic, şase ani în urmă au
votat tot cu democraţii.

Ca o părere generală, nu
vreau să fac pe analistul
po l i t ic ,  emigran ţ i i  d in
majoritatea statelor mai puţin
Cuba(  emigran ţ i  care
locuiesc la Miami) au votat cu
democraţii, pentru că au avut
un  program social mai bun,
majoritatea gândesc cum să
aibă un job mai bun ca să
câştige destul sa posede o
asigurare medicală, nu să fie
pregătiţi doar pentru război
sau să trăiască de pe o zi pe
alta, cu frica că vor rămâne
fără job, economia încă fiind
în declin.

În legătură cu alegerile din
România, deş i  urmăresc
zilnic toată presa existentă
pe internet, începând cu
Viaţa liberă, încă nu pot să
trag o concluzie nici eu nici
mulţ i  români cu care mă
întâlnesc. E încă multă con-
fuzie, multă vorbărie şi puţine
programe, de asemenea nici
acum nu ştiu dacă voi avea
posibilitatea să votez aici,
consula tu l  f i ind foar te
departe, la Washingthon,
poate se va deplasa cineva
la Hol lywood unde este
comunitatea de care v-am
vorbit.

Nu pot să închei înainte de
a-mi exprima un punct de
vedere referitor la ceea ce
se întâmplă în Galaţi, oraşul
de care sunt atât de legat.
Citesc zilnic ziarul dum-
neavoastră şi tot nu pot să
cred că  in ten ţ ia  de a- l
sch imba d in  func ţ ia  de
director pe omul de cultură
şi marele artist al Galaţiului
Mihai  Mihai l  este ade-
vărată…”

K.N.

Ameninþare
Grecia va bloca aderarea Fostei Republici Iugoslave a Macedoniei

la Uniunea Europeană şi NATO dacă nu va fi găsită o soluţie reciproc
acceptabilă privind numele acestei ţări, a declarat purtătorul de cuvânt
al Guvernului elen.

Declaraþie
Ţările care intenţionează să-şi retragă trupele din Irak “încurajează terorismul”, a

declarat, ieri, premierul irakian, Iyad Allaui, prezent la summitul european de la Bruxelles.

n mod cert, liderul Autorităţii Palestiniene, Yasser Arafat, nu
mai are mult de trăit. E o chestiune de zile, dacă nu de ore, ca
mediile oficiale să anunţe “un deznodământ deja cunoscut”.
Arafat a dominat politica palestiniană mai bine de 40 de ani,

însă lipsa unui sucesor desemnat dă năştere la speculaţii care aprind
spiritele în Orientul Mijlociu. În timp ce la Paris rudele liderului palestinian
încă mai speră într-o minune, politicienii au început deja să contureze
scenarii privind viitorul... La Ramallah, liderii palestinieni negociază
desemnarea unui succesor al şefului statului, dând în paralel asigurări
că teritoriile palestiniene nu vor fi zguduite de o stare de instabilitate. În
ciuda declaraţiilor oficiale e greu de trecut cu vederea discrepanţa
între “vechea gardă” şi “noua clasă” politică pe cale de a se afirma în
teritoriile palestiniene. Au trecut mai puţin de trei luni de când
primul-ministru Ahmad Qorei a fost pe punctul de a declanaşa  o veritabilă
insurecţie împotriva liderului autorităţii palestiniene. Între timp spiritele
s-au mai liniştit, însă acuzaţiile împotriva spiritului autocratic promovat
de Yasser Arafat nu au dispărut. Mai sunt încă suficienţi opozanţi ai
actualului regim, susţinători ai ideii că Arafat nu a făcut altceva decât
să promoveze propria ideologie dictatorială privind teritoriile palestiniene.
Însăşi “lipsa de prudenţă” manifestată de Arafat în desemnarea unui
succesor este privită drept o lacună în ceea ce priveşte perspectiva
politică. Temerile cele mai mari sunt legate de Fâşia Gaza, unde situaţia
este deja pasibilă  a fi destabilizată de tensiunile dintre fracţiunile
palestiniene, la care se adaugă efectele planurilor israeliene privind
retragere din această regiune.

E greu de spus câţi dintre liderii lumii îşi doresc cu adevărat ca
Yasser Arafat să revină pe scena politică. Statele Unite, Israelul, l-au
exculs pe Arafat ca interlocutor în ceea ce priveşte situaţia din Orinetul
Mijlociu. În acelaşi timp nu se poate neglija influenţa pe care (fostul)
lider palestinian o are. Chiar şi în ipoteza în care Arafat îşi trăieşte
ultimele clipe s-au iscat dispute asupra locului în care acesta va fi
înmormântat. Israelienii se opun în mod categoric ca liderul palestinian
să fie înhumat la Ierusalim, aşa cum acesta şi-a exprimat dorinţa...
Mediile diplomatice sunt concentrate acum asupra rezolvării problemei.
Simbolurile religioase sunt combinate cu obiectivele politice, iar efectele
sunt dificil de cuantificat.

Între viaþã
ºi moarte

Preşedintele rus, Vladimir Putin,
a semnat, ieri, legea de ratificare a
Protocolului de la Kyoto, acord
internaţional care include măsuri de
combatere a încă l z i r i i  c l imei ,
transmite AFP. Vladimir Putin va
t ransmi te Na ţ iun i lor  Uni te
documentul ratificat de Rusia, care
va in t ra  în  v igoare
după trecerea unui termen de înre-
gistrare de 90 de zile, a anunţat
biroul de presă al Kremlinului.
Ratificarea tratatului de către Rusia
va permite intrarea în vigoare a
Protocolului de la Kyoto. Acesta este
un acord internaţional încheiat în
1997, care obligă ţările industrializate
să  ia  măsur i  în  vederea
reducerii emanaţiilor de dioxid de
carbon şi de alte gaze cu efect de
seră .  Val idarea acestui  acord
internaţional depindea de ratificarea
sa de către Rusia, după ce tratatul

a fost respins, în martie 2001, de
Statele Unite.

În pofida unor apeluri insistente,
în special din partea Uniunii Euro-
pene, preşedintele Putin a lăsat să
planeze incertitudinea, în ultimii ani,
în privinţa intenţiilor sale de a ratifica
Protocolul de la Kyoto. în cele din
urmă ,  Kreml inu l  a  optat
pentru acceptarea documentului
internaţional şi a decis, în septem-
brie, să accelereze procedurile de
ratificare.

Legea de ratificare a fost apro-
bată ,  în  octombr ie ,  de ce le
două Camere a Parlamentului rus.

Analiştii sunt de părere că gestul
Rusiei are drept obiectiv îmbună-
tăţirea relaţiilor cu Uniunea Euro-
peană, un partener comercial impor-
tant, şi facilitarea intrării ţării în
Organizaţia Mondială pentru Comerţ,
obiectiv prioritar al preşedintelui
Putin.

Un accident a avut loc la o centrală
nucleară rusă, fapt care a suscitat
panică în mai multe oraşe situate la
sud-est de Moscova, deşi autorităţile
au anunţat că incidentul nu a fost unul
grav, transmite AFP. Accidentul a avut
loc la o instalaţie nucleară situată la 800
de kilometri sud-est de capitala rusă.

Locuitorii din oraşele Penza şi
Saransk au fost extrem de îngrijoraţi de
producerea acestui incident. Agenţia
RIA-Novosti a anunţat că locuitorii din
Saransk au achiziţionat întregul stoc de
iod disponibil în farmaciile din oraş. Iodul
este considerat un element care poate
atenua efectele radioactivităţii.

“Reactorul 2 al centralei de la

Balakova a fost oprit, la 4 noiembrie, la
ora locală 1.24 (0.24 ora României),
după declanşarea procedurii de urgenţă
ca urmare a unor probleme de
funcţionare apărute în sala turbinelor”,
a anunţat, într-un comunicat, serviciul
de presă al centralei. “Nu s-a înregistrat
o creştere a radioctivităţii şi nici nu au
fost încălcate condiţiile de siguranţă”,
au precizat autorităţile. “Incidentul nu a
fost semnificativ pentru securitate şi a
fost unul de nivelul zero pe scala
internaţională a incidentelor nucleare”,
susţin sursele citate.

Responsabilii centralei nucleare au
anunţat că se fac reparaţii la blocul
energetic. Centrala îş i va relua
activitatea astăzi.

Ambasadorul american la Moscova,
Alexander Vershbow, a declarat că
Rusia ar putea adera la NATO, însă
acest lucru va depinde de decizia
autorităţilor de la Kremlin, relatează
pagina electronică a agenţiei Interfax.
Aderarea la NATO depinde de decizia
pe care o va adopta Rusia în acest
sens, a subliniat el.

Vershbow a precizat că procesul de
aderare va fi unul complex, marcat de

numeroase probleme. Cu toate
acestea, Statele Unite consideră că
aderarea Rusiei la Alianţa
Nord-Atlantică este posibilă.

Ambasadorul american şi-a exprimat
speranţa că Rusia şi NATO vor deveni
aliaţi şi vor depăşi divergenţele de opinii
din prezent. El a explicat că încheierea
unei alianţe Rusia - NATO reprezintă o
etapă de tranziţie de la statutul de
partener la cel de membru al organizaţiei
transatlantice.

FLASH
 Validare  Votul de învestire a

noii Comisii conduse de portughezul
Jose Manuel Durao Barroso va avea
loc la 18 noiembrie, cu ocazia
următoarei sesiuni a Parlamentului
European, au anunţat, ieri, mai mulţi
eurodeputaţi.  Declaraţie  Ministrul
britanic al Apărării, Geoff Hoon, a
declarat, ieri, că este “puţin probabil”
ca noi trupe britanice să fie transferate
la sud de Bagdad, după încheierea
misiunii regimentului Black Watch.
Solicitare  Opoziţia social-democrată
croată a cerut demisia ministrului de
Externe, Miomir Zuzul, pe care îl acuză
că a primit un comision în valoare totală

de 19.000 de euro, pentru o afacere de
privatizare, prin intermediul unei
companii conduse de soţia sa.
Ratificare   Lituania a lansat, vineri,
procedura legală de ratificare a
Tratatului constituţ ional semnat
săptămâna trecută la Roma de cei 25
de membri ai Uniunii Europene, a anunţat
Parlamentul de la Vilnius,  Sprijin 
Italia îşi declară disponibilitatea de a
sprijini apropierea Republicii Moldova de
Uniunea Europeană, a afirmat, ieri,
preşedintele Camerei Deputaţilor din
Italia, Pier Ferdinando Casini, într-o
alocuţ iune susţ inută în plenul
Legislativului de la Chişinău.  Vaccin
împotriva antraxului 
Departamentul american al Sănătăţii a

încheiat un contract în valoare de 877,5
milioane de dolari pentru achiziţionarea
a 75 de milioane de doze dintr-un nou
vaccin împotriva antraxului, a anunţat
secretarul Sănătăţii, Tommy Thompson.

 Forţe suplimentare  Statele Unite
au anunţat că Georgia va trimite încă
700 de militari în Irak, în vederea
asigurării protecţiei personalului ONU
care va participa la pregătirea alegerilor
programate pentru ianuarie 2005. 
Dezminţire   Reprezentanţii coaliţiei
de opoziţie Ucraina Noastră, condusă
de Viktor Iuşcenko, nu au comis nici un
atac asupra sediului Comisiei Electorale
Centrale, a declarat şeful instituţiei,
Serghei Kivalov.

TRÃSNAIA ZILEI
Dovleac
uriaº

O dovleac cu diametrul de peste
un metru şi care cântăreşte 466 de
kilograme a fost prezentat la târgul
de toamnă organizat săptămâna
aceasta de biroul turismului din
Montpon,  prov inc ia  f ranceză
Dordogne,  pentru ar t izani  ş i
producători regionali.

După cum informează site-ul
Yahoo!News, curcubi taceea a
ob ţ inut  miercur i  locul  în tâ i  la
concursul târgului.

Producă toru l  său,  Fabr ice
Boudyo, a primit pentru al treilea an
consecut iv  premiu l  în tâ i  a l
campionatului dovlecilor din Franţa.

Starea sănătăţii preşedintelui
palestinian Yasser Arafat este “stabilă”,
a anunţat, aseară, un oficial francez,
care nu a comentat informaţiile de joi,
referitoare la moartea clinică a
responsabilului palestinian, transmite
AFP. “Starea sănătăţii preşedintelui
Yasser Arafat nu s-a agravat. Este
considerat stabil comparativ cu ultimul
buletin medical”, a declarat medicul
general Christian Estripeau, şeful
biroului de presă a serviciului medical
al armatei. El a făcut aceste declaraţii în
faţa spitalului militar Percy, din localitatea
Clamart, unde Arafat a fost internat la
29 octombrie.

Într-un precedent comunicat, joi,
serviciile medicale ale armatei franceze
au dat asigurări că Arafat nu a decedat
şi că testele nu au detectat urme de
leucemie, dar sunt continuate.

Joi, o sursă medicală franceză a
afirmat că Arafat este în moarte
cerebrală, după ce a intrat într-o comă
ireversibilă.

Delegatul palestinienilor în Franţa,
Leila Shahid, a confirmat, ieri, că Arafat
este “între viaţă şi moarte”. Ea a precizat
că preşedintele palestinian a intrat în
comă ireversibilă, dar a negat că ar fi în
moarte clinică.

Treizeci şi doi de marinari ruşi sunt
daţi dispăruţi şi un altul a decedat, după
ce două cargouri au naufragiat, marţi,
în largul coastelor regiunii Primoria, din
Extremul Orient rus, au anunţat
autorităţile locale, ieri, transmite AFP.
Cargoul Vest, care transporta în
Japonia o încărcătură de lemn, a
naufragiat, marţi, în timpul unei furtuni
violente. Nava avea la bord 27 de
persoane.

Unul dintre marinari a fost găsit, joi
seara, singur, într-o barcă de salvare.
Un alt marinar a rezistat două zile în

apă, graţie unui echipament special, şi
a putut fi salvat. Cei doi au fost
spitalizaţi.

Un alt cargou, Arossa, care naviga
sub pavilion cambodgian şi transporta
cărbune în Japonia, a eşuat, marţi, în
aceeaşi regiune. O persoană a murit şi
alte şapte sunt date dispărute. Şapte
marinari au fost salvaţi.

Avioane militare, elicoptere civile,
precum şi navele comerciale prezente
în regiunea naufragiului iau parte la
operaţiunile de căutare, care continuă
şi vineri.

 O grupare din cadrul reţelei al-Qaida
a ameninţat cu represalii poporul
american, căruia i-a promis “un iad fără
sfârşit” pentru că l-a reales în funcţia
de preşedinte pe George W. Bush, se
arată într-un comunicat publicat pe
site-ul Internet al organizaţiei, transmite
AFP. “Următoarele zile vor demonstra
că acela pe care l-aţi ales vă va implica
într-un iad nesfârşit”, se arată în
comunicatul semnat de Brigăzile Abu
Hafs al-Masri, secţiunea europeană a
reţelei lui Osama ben Laden.

Autenticitatea mesajului nu a putut
fi imediat verificată.

Brigăzile Abu Hafs al-Masri, care au
revendicat atentatele comise, la 11

martie, la Madrid, poartă numele
comandantului operaţiunilor militare ale
reţelei al-Qaida ucis în timpul intervenţiei
armatei americane în Afganistan, în
2001.

“Deşi criminalul Bush a vărsat
sângele musulmanilor în ultimii patru ani
şi în pofida crimelor pe care le-a comis
şi continuă să le comită în Afganistan,
Palestina şi Irak, observăm că nivelul
său de popularitate şi sprijinul de care
beneficiază din partea populaţiei cresc”,
adaugă textul. “Acest lucru denotă
natura poporului american, care a
aprobat războiul împotriva islamului
desfăşurat” de Statele Unite,
precizează comunicatul.

Alegerile prezidenţiale şi legislative
din Statele Unite, care au avut loc la 2
noiembrie, au respectat criteriile
democratice stabilite de Organizaţia
pentru Securitate şi Cooperare în Europa
(OSCE), se arată într-un comunicat,
transmite AFP.

OSCE, din care fac parte şi Statele
Unite, a trimis 92 de observatori din 34
de ţări pentru a urmări desfăşurarea
scrutinului american.

Organizaţia precizează că scrutinul
s-a derulat corespunzător, chiar dacă
au existat cazuri în care observatorii
săi nu au primit permisiunea să între în
secţiile de votare americane. “Se pare
că scrutinul şi numărarea voturilor s-au
desfăşurat într-un mod convenabil”,

menţionează comunicatul OSCE.
Observatorii danezi au anunţat că

nu au putut intra în anumite secţii de
votare din statul Ohio, unde cursa
electorală a fost strânsă şi decisivă,
dar nu a fost depusă nici o plângere
oficială în acest sens de către OSCE.
Victoria lui George W. Bush în statul
Ohio i-a permis acestuia să obţină un al
doilea mandat la Casa Albă.

Observatorii OSCE, care au urmărit
scrutinul american la invitaţ ia
Departamentului de Stat, nu avut sarcina
de a asigura o monitorizare propriu-zisă
a alegerilor americane, ci să acumuleze
experienţă în privinţa democraţiei
americane, pentru a întocmi un raport
în acest sens.

Premierul irakian, Iyad Allaui, care a
efectuat o primă vizită la sediul NATO
din Bruxelles, a cerut organizaţiei
transatlantice să continue eforturile în
vederea stabilizării Irakului, relatează
AFP. “Credem cu fermitate că NATO
trebuie să ne susţină până când vom
putea instaura democraţia, statul de
drept şi vom putea asigura respectarea
drepturilor omului în Irak”, a subliniat el,
într-un discurs rostit în faţa
reprezentanţilor permanenţi ai celor 26
de state membre ale Alianţei. “Suntem
foarte mulţumiţi şi apreciem ceea ce a
făcut NATO pentru Irak, inclusiv sprijinul

acordat în vederea formării forţelor
noastre de securitate”, a declarat el,
referindu-se la misiunea de antrenare
pe care NATO a început-o de curând
pe teritoriul irakian. ”Ne aşteptăm ca
această susţinere să continue”, a
adăugat premierul irakian, subliniind că
ţara sa este decisă să înfrunte
ameninţările din perioada
premergătoare alegerilor prevăzute
pentru ianuarie 2005.

Aceasta este prima vizită întreprinsă
de Allaui la sediul NATO şi are loc după
ce organizaţia a început un program de
formare a forţelor irakiene de securitate.

Candidatul opoziţiei ucrainene la
alegerile prezidenţiale, Viktor Iuşcenko,
a obţinut 40,46 la sută din voturi în primul
tur de scrutin, devansându-l pe
premierul Viktor Ianukovici, care a fost
votat de 38,51 la sută din alegători, a
afirmat, ieri, echipa de campanie a
opoziţiei, informează AFP. Potrivit
numărării paralele a voturilor, Iuşcenko
a fost votat de 10,65 de milioane de
alegători, în timp ce Ianukovici a obţinut
sprijinul a 10,14 milioane de persoane,
a declarat deputatul Roman Zvaryci,
membru al coaliţiei Ucraina Noastră.
Cifrele nu coincid cu cele ale Comisiei
Electorale Centrale, care a anunţat,
marţi, că Ianukovici a obţinut 39,88 la

sută, iar reprezentantul opoziţiei 39,22
la sută, după numărarea a 97,67 la sută
din voturi.

Comisia Electorală Centrală a promis,
joi, că în două sau trei zile va da
publicităţii rezultatele primului tur de
scrutin, după ce opoziţia i-a acuzat pe
responsabilii electorali că încearcă să
acopere o fraudă de proporţii pusă la
cale de putere. De asemenea, Comisia
a dat asigurări că va examina şi
procesele-verbale trimise de
responsabilii electorali din teritoriu.

Uniunea Europeană, Organizaţia
pentru Securitate şi Cooperare în
Europa, Franţa, Germania şi Statele
Unite au criticat modul în care s-au
desfăşurat alegerile din Ucraina.

Cel puţin zece mineri au murit şi alţi
şase sunt daţi dispăruţi după o explozie
produsă, ieri dimineaţă, într-o mină de
cărbuni din provincia chineză Shanxi
(nord), a anunţat Biroul de Stat pentru
siguranţa muncii, citat de AFP.

În total, 48 de mineri lucrau în mina
din Shuyawan din districtul Pinglu în
momentul expoziei, a adăugat un
responsabil pentru Securitatea muncii,
citat de agenţia China Nouă. El nu a
făcut precizări referitoare la ceilalţi 32
de mineri.

Mina din Sihyawan are o capacitate
de producţie de 90.000 de tone de

cărbune anual.
Accidentele miniere din China - prima

producătoare de cărbuni pe plan
mondial - s-au soldat cu mai mult de
7.000 de morţi în 2003, potrivit oficialilor.
Cu toate acestea, observatori
independenţ i susţ in că numărul
persoanelor decedate este de circa
20.000.

Putin a ratificat
Protocolul de la Kyoto

AMBASADORUL AMERICAN
LA MOSCOVA:
Rusia ar putea
adera la NATO

RUSIA
Accident  la
o centralã nuclearã

Premierul irakian,
la Bruxelles

 Iyad
Allaui cere
NATO
sã continue
eforturile
pentru
stabilizarea
Irakului

DUPÃ REALEGEREA LUI BUSH
Al-Qaida ameninþã
SUA cu represalii

Alegerile din SUA
au respectat
criteriile OSCE

UCRAINA
Opoziþia susþine
cã a câºtigat primul
tur de scrutin

Starea lui Yasser
Arafat
este “stabilã”
- susþin surse oficiale franceze

Naufragiul a douã
nave de transport

 Un mort ºi 32 de dispãruþi

Accident minier
în China

 Cel puþin zece persoane au murit
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SERPICO
(poliþist, SUA, 1973)
Naþional TV,
ora 23,30
Cu: Al Pacino, John Randolph,
Jack Kehoe

“Cariera lui Frank Serpico (Al
Pacino), poliþistul renegat de colegi
datoritã refuzului sãu de a lucra în
consacratul sistem al mitei, îi
creeazã lui Lumet cadrul pentru un
atac la corupþie ºi la frustrantele
mecanisme de autoprotecþie ale
birocraþiei. Complementar, energiile
emoþionale ale filmului sunt
concentrate în eroul însuºi -
Serpico. Amestecul particular de
idealism ºi obsesie în noþiunea sa
de integritate îl duce pe erou la
situaþia de imposibil partener pentru
colegi” - Richard Combs, 1974
(Monthly Film Bulletin)

RED ROCK
WEST
(thriller, SUA, 1992)

ProCinema, ora 22,15
Cu: Nicolas Cage, Dennis
Hopper, Lara Flynn Boyle

Acþiunea filmului se
concentreazã asupra lui Michael
(Nicolas Cage), un ratat “de
profesie” care a servit în marina
Statelor Unite, iar acum, rãmas fãrã
bani, încearcã sã îºi gãseascã o
slujbã. Pentru o slujbã în cadrul
unei exploatãri petroliere, el
parcurge mai bine de 1200 de mile,
însã nu este acceptat. Dezolat,
Michael intrã într-un bar din
orãºelul Red Rock, unde barmanul,
Wayne, luându-l drept altcineva, îi
spune cã îl aºtepta. Michael intrã
în rol, dar nu realizeazã decât
foarte târziu cã slujba
presupunea... uciderea soþiei lui
Wayne, contra sumei de 10.000$.

RIVALII
(comedie, SUA, 1987)

B1 TV, ora 22,00
Cu: William Hurt, Albert
Brooks, Holly Hunter

O comedie spumoasã cu ac-
cente romantice. Rivalitatea
profesionalã a doi reporteri de
televiziune - unul talentat, celãlalt
frumos - se extinde ºi în plan
personal odatã cu apariþia în scenã
a tinerei lor colege, producãtoarea
Jane Craig (William Hurt).
Lucrurile se precipitã în momentul
anunþãrii unor schimbãri importante
în companie. Jane trebuie sã facã
o alegere dificilã - între stil ºi sub-
stanþã.

De la Poliþia Rutierã
Unde va fi radarul

Sãptãmâna 1-7 noiembrie
Nr. 5

În apropierea Galaþiului, pe ºoseaua
Galaþi-Vânãtori, se naºte un complex
de agrement - Olympic House - cum
n-am mai avut pânã acum. Firma Pazacar
SRL a reuºit sã transforme un teren
agricol, pe care pânã acum creºtea
porumb ºi grâu, într-un teritoriu al
distracþiei maxime: terenuri de fotbal cu
suprafaþã de joc specialã, unicã în
România, piscinã, restaurant, dotãri ca
în marile staþiuni europene...

Creta
de lângã Galaþi
Administratorul complexului Olympic

House, Laurenþiu Carapcencu, ne-a
mãrturisit cã ideea i-a venit dupã ce a
lucrat câþiva ani în industria turisticã din
insula Creta. “Am mers un pic mai
departe decât modelul de acolo. Am
observat cã hotelurile se axau fie pe
piscinã, fie pe terenuri de sport, iar
clienþii care doreau ambele forme de

distracþie erau nevoiþi sã
meargã în douã locuri pentru a
obþine ce vor. M-am gândit cã
ar fi extraordinar sã existe un
loc unde sã le gãseºti pe toate,
plus un restaurant, un bar sau
niºte mese de biliard”, spune
Carapcencu.

El mai spune cã ºi-a dorit
foarte mult sã facã o astfel de
investiþie la Galaþi, care este
oraºul lui de suflet. “Am ales
aceastã locaþie, la marginea
oraºului, pentru cã aºa este
normal pentru un spaþiu de
distracþie. Nu poþi face plajã
între blocuri ºi nu poþi juca
fotbal la marginea strãzii. Aici
e aer curat ºi nu se pune
problema poluãrii fonice. Chiar

dacã unii s-au mirat cã am curajul sã
bag bani într-un câmp pe care creºtea

porumb ºi pãºteau animalele, eu zic cã
a meritat”, afirmã Carapcencu.

Investiþie
de 20 de miliarde
Tot complexul, care are 12.000 de

metri pãtraþi, a costat, pânã acum, peste
20 de miliarde de lei. Are, însã, dotãri cu
totul excepþionale.

Piscina este cu recirculare ºi tratare
continuã a apei, aºa cum se
obiºnuieºte în staþiunile de
prestigiu. Are bar propriu ºi
instalaþie de iluminat sub-
acvaticã. Suprafaþa piscinei
este de 350 de metri pãtraþi,
iar adâncimea este de la 0,6 la
1,8 metri. Interesant este cã
taxa pentru piscinã (care nu a
fost stabilitã încã, pentru cã nu
prea e sezonul... scãldatului)
se referã nu doar la simplul
acces, ci include pentru fiecare
client un ºezlong, o mãsuþã ºi
o umbrelã. “Vrem ceva civilizat,
nu o adunãturã de cearºafuri”,
spune administratorul.

Terenurile de fotbal, douã
la numãr, impresioneazã prin
suprafaþa de joc. E gazon
artificial, dar nu orice fel de
gazon, ci unul cu totul special.

Doar FC Barcelona ºi Ajax Amsterdam,
plus câteva cluburi cu “ºtaif” din marile
zone turistice europene mai au aºa
ceva. Este vorba de o suprafaþã care
seamãnã foarte mult cu gazonul natural,
elasticitatea fiind datã de 45 de tone de
biluþe din cauciuc. Atât la piscinã, cât ºi
la terenuri s-a lucrat cu firme româneºti
- Romlotus ºi Comtiem - sub
supervizarea  unor specialiºti strãini.

Liber la distracþie
Complexul de agrement va fi dat în

funcþiune în câteva zile, iar accesul în
parcare, restaurant ºi bar este liber.
Administratorul complexului ne-a
asigurat cã preþurile se vor încadra în
limite normale. “Nu vrem sã facem un
club exclusivist, ci un loc de distracþie”,
spune el.

Pentru piscinã ºi pentru terenurile
de fotbal se va plãti, separat, dupã
dorinþa fiecãruia,  o taxã (încã ne-
stabilitã), dar ea va include numeroase
facilitãþi. În afarã de cele menþionate în
cazul piscinei, sã spunem cã existã un
numãr de opt vestiare cu dotãri foarte
elegante ºi cã se va putea juca aici
biliard sau tenis de masã. Deloc de
neglijat, aici se va putea lua masa la
orice orã din zi ºi din noapte.

La marginea oraºului, într-un loc
unde cea mai mare distracþie de pânã
acum era culesul porumbului, a rãsãrit
un complex de agrement de care nu
putem fi decât încântaþi. Avem, prin el,
ºansa sã simþim Europa ceva mai
aproape...

COSTEL CRÂNGAN

Foto: VASILE CABURGAN

Sâmbãtã
În municipiul Galaþi - pe strãzile Cloºca, Brãilei ºi Henri

Coandã; în municipiul Tecuci - pe strãzile Gheorghe
Petraºcu, 1 Decembrie 1918 ºi Tecuciul Nou.

În judeþ, pe Drumul Naþional (DN) 24 - în localitãþile
Munteni ºi Cosmeºti, pe DN 25 - la Iveºti, Tudor Vladimirescu
ºi Independenþa, pe DN 26 - la ªiviþa, Frumuºiþa ºi Vânãtori,
pe Drumul Judeþean (DJ) 251 - la Cuca, Rediu, Pechea ºi
Slobozia Conachi.

Duminicã
În municipiul Galaþi - pe strãzile Brãilei ºi Siderurgiºtilor,

pe Drumul Viilor ºi pe Faleza Superioarã; în municipiul Tecuci
- pe strãzile 1 Decembrie 1918 ºi Tecuciul Nou.

În judeþ, pe Drumul Naþional (DN) 24 - în localitãþile Munteni
ºi Cosmeºti; pe DN 25 - la Lieºti, Tudor Vladimirescu,
ªendreni ºi Independenþa; pe DN 26 - la ªiviþa ºi Folteºti; pe
Drumul Judeþean (DJ) 251 - la Slobozia Conachi ºi Pechea.
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UN ZÂMBET PE ZI

Mama leone...

BAZÃ DE AGREMENT

Europa, vecinã
cu Galaþiul
� Terenuri de fotbal dupã modelul celor de la
FC Barcelona ºi Ajax Amsterdam � Piscinã cu
reciclare continuã a apei, ca în staþiunile greceºti

Laurenþiu
Carapcencu

Pentru cã englezii nu ºtiu sã suspende decât jucãtorii, nu ºi
pedepsele date lor, Federaþia englezã de resort l-a osândit pe Mutu la
ºapte luni de meciuri nu. Astfel încât abia la anul, când va avea ºapte
luni de-acasã, se va naºte, probabil prematur, noul Mutu fãrã pete,
care va juca de-o sã-i scapere cãlcâiele. Cum ar veni, în cazul Mutu,
s-a cam tras linie. Aºa-i trebuie, dacã nu a fost arogant, sã stea cu
nasul numai pe sus.

 Scãpaþi de dandanaua Mutu, am avea oarece vreme sã stãm chitiþi
pe consecinþele tãrãºeniei. ªi nu mã refer neapãrat la alea fotbalistice,
cã ºi cu Mutu în teren, echipa naþionalã de fotbal poa' sã rateze la fel
de mult. Chiar mã gândeam, oare ce-ar fi de preferat? O eliminare
câºtigatã în ultimul minut al prelungirilor sau o calificare pierdutã cu
multe meciuri înainte?

Cert este cã la faza cu Mutu nu putem fi decât ca românii la filmele
cu happy-end. C-a fost ostaºul sovietic care-a omorât hitleriºtii ºi s-a
întors la colhoz, c-a fost Luke Skywalker care-a tãiat naveta spaþialã
cu laseru', tata, c-a fost Vandamu ' care-a dat cu pumnu' ºi-au cãzut
toþi shaolinii sau cã e, iatã, Mutu, care dã cu nasu' ºi e invitat sã fie
antrenor secund pentru meciul de la Erevan, n-am visat ºi nu visãm
decât ca “al nostru” sã triumfe ºi sã ne acopere cu glorie de sã nu ne
vedem. Toatã lumea aºteaptã acum ca Mutu sã recupereze, sã se
angajeze cu carte de muncã la Arsenal, sã dea un milion de goluri, sã
iasã campion mondial de trei ori ºi sã-i pupe mâna Hagi.

Greºit!
Omu' zilei trebuie doar sã lase loc de bunã ziua ºi sã fie mai discret,

cã asta nu-l va discredita.
Cã m-am sãturat de Adi Mutu ca de rate ºi impozite. Am fost nãucit

de valul informaþional, mai corect, de valul de pseudoinformaþii care
ne-a lovit pe fiecare-n parte. Mutu dimineaþã, Mutu seara. Yahtul lui
Mutu. Maºinile lui Mutu, drogurile lui Mutu. Ho!

 Pe de altã parte însã, nu-i aºa c-a fost mai “frumos” sã vorbim
despre Mutu decât despre corupþie, lingãi, hoþi ºi leneºi? Cã poate
cinci  la sutã din tineri vor sã se facã Mutu, da' restul tot parlamentari
ar vrea s-ajungã.

Dupã ce timp de doi ani nu a fost
chip sã se angajeze, o bulgãroaicã,
consideratã a fi cea mai inteligentã
femeie din lume, îºi încercã acum
norocul la diferite firme din Marea
Britanie, în speranþa cã aici va gãsi în
sfârºit un loc de muncã.

Dupã cum informeazã cotidianul
german Berliner Morgenpost, Daniela
Simidchieva, mãmã a trei copii, este
absolventã a cinci masterate ºi are un
coeficient de inteligenþã de aproape 200
de puncte. În ciuda faptului cã este

Cea mai deºteaptã femeie
- fãrã loc de muncã

consideratã a fi cea mai inteligentã
reprezentantã a sexului frumos din
lume, bulgãroaica nu a reuºit sã îºi
gãseascã un loc de muncã, deºi a
aplicat pentru numeroase posturi.
Coeficientul sãu de inteligenþã este
acelaºi cu al chimistei Marie Curie,
singurul om de ºtiinþã care a câºtigat
de douã ori premiul Nobel ºi, care, la fel
ca ºi bulgãroaica, a avut dificultãþi în
a-ºi gãsi un loc de muncã.

“Îmi place sã învãþ, însã vreau sã ºi
muncesc. În ultimii 44 de ani, am studiat

economie, educaþie ºi sociologie la
universitãþi din Bulgaria ºi Marea
Britanie. Sunt calificatã ca inginer
industrial, ca profesor de englezã ºi
inginer electronist ºi am ºi cinci
masterate. Însã în Bulgaria, am dat peste
patroni care au spus cã nu au nevoie
de angajaþi deºtepþi. Chiar ºi atunci când
am avut o slujbã, cel mai mare salariu
nu a fost de mai mult de 90 de lire pe
lunã”, a povestit Simidchieva.

CLICK NEWS

Osânda
ºi osândiþii

Deºteaptã foc
Dupã ce timp de doi ani nu a fost chip sã se angajeze, o bulgãroaicã, consideratã

a fi cea mai inteligentã femeie din lume, îºi încercã acum norocul la diferite firme din
Marea Britanie, în speranþa cã aici va gãsi în sfârºit un loc de muncã.

Incredibil, dar adevãrat
În apropierea Galaþiului, pe ºoseaua Galaþi-Vânãtori, se naºte un

complex de agrement - Olympic House - cum n-am mai avut pânã
acum.
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